
Z Á P I S N I C A 
Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti 

Mestského zastupiteľstva v Nitre zo dňa 06.02.2025 
 
Termín konania komisie: štvrtok, 06.02.2025, o 15:30 hod, miestnosť 634  

Program: 

1. Otvorenie, schválenie programu zasadnutia komisie 
2. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí komisie 
3. Riešenie aktuálnych problémov v oblasti životného prostredia a verejného poriadku 
4. Rôzne (došlá pošta, informácie z rokovania MZ, podnety členov komisie, útvarov MsÚ, iné) 

Zasadnutie komisie sa začalo o 15:31 hod. 

Prítomní: Ing. Martina Dubaiová, Ing. Jozef Halva, PhD., p. František Hollý, Mgr. Marián Vetrák, Ing. Jarmila 
Králová, PhD. (avizovaný skorší odchod, z dôvodu iných pracovných povinností), Mgr. Miroslav Duchoň 

Neprítomní - ospravedlnení: Mgr. Ján Greššo, MVDr. Róbert Rathouský, PhD., Ing. Štefan Králik, prof. Ing. 
Viera Paganová, PhD. 

Ďalej prítomní: Mgr. Jozef Gallik, PhD. – zapisovateľ Komisie ŽP  

V rámci zápisnice Komisie ŽP sú samostatne vypísané len relevantné poznámky členov, ktoré mali 
zásadný vplyv na formovanie zasadnutia. 

Rokovanie:  

1. Otvorenie a schválenie programu zasadnutia komisie 
 

Predsedníčka komisie privítala prítomných členov komisie ŽP a oboznámila ich s navrhnutým 
programom zasadnutia, v zmysle zaslanej pozvánky. Zároveň skonštatovala, že komisia je 
uznášaniaschopná. Následne prítomní členovia komisie, s právom hlasovať, súhlasom odhlasovali 
navrhnutý program rokovania bez zmien.  
 
Hlasovanie:  za: 6  proti: 0 zdržal sa: 0 

 
2. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí komisie 
 

Predsedníčka komisie oboznámila prítomných členov komisie, v akom stave sú jednotlivé riešenia 
podnetov a uznesení z predošlých zasadnutí:  
 
2.1 Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 45/2024: 
Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada OŽP o informáciu či bola 
vykonaná výsadba pána Blaška na Bratislavskej ulici, alebo či ju vôbec zvažujú vykonať. 

Odpoveď OŽP k uzneseniu č. 45/2024: OŽP nemá informáciu o výsadbe a ani žiadosť o koordináciu. 
Výsadba sa neuskutočnila, nemáme vedomosť či sa uskutoční. 
Aktualizácia 29.01.2025: p. Blaško kontaktoval OŽP 29.01.2025 s požiadavkou na výsadbu drevín. O ďalšom 
postupe a realizácii bude OŽP členov Komisie informovať. 
Aktualizácia 06.02.2025: Pán Blaško podal informáciu na OŽP, že v najbližšom čase má plán vysadiť 15 ks 
čerešní a oskoruší. Výsadba je naplánovaná na 15.02.2025 a bude realizovaná podľa požiadaviek OŽP. 
 
Kontrola plnenia podnetov a úloh z predchádzajúcich zasadnutí komisie, ktoré boli bez uznesenia: 
 
2.2. Znečistené lavičky pri obchodných reťazcoch (Mikovíniho – Lidl, malé Tesco, Tržnica), problém 
so skupinou obyvateľov z rómskej komunity: 
 
Predsedníčka komisie p. Dubaiová prečítala písomnú odpoveď, resp. návrh riešenia, ktorý zaslal emailom 
komisii pracovník sociálneho odboru MsÚ Nitra, PhDr. PaeDr. Martin Paška, asistent bývania Orechov dvor. 
Pán Paška navrhuje, tak ako je zvykom, aby bol tento podnet riešený formou aktivačných prác, ako je 
zaužívané u obyvateľov z Orechovho dvora. Nastavené sú procesy postihov, ktoré je možné použiť, a to za 



predpokladu úspešného zistenia a stotožňovanie osôb spôsobujúcich znečistenie zastávok MHD. 
Postih/nápravu vie pracovník MsÚ riešiť vtedy, ak sú určené presné osoby, ktoré sa dopustili priestupku – 
v tomto prípade znečistenia zastávok MHD. V prvom rade ide o postup edukačno-sankčný, ktorého efektom 
je čistejšie prostredie, a tiež aby porušovateľ, ktorý je pravdepodobne v hmotnej núdzi, mohol byť za svoje 
chybné konanie aj potrestaný.  

 
Pani Králová navrhuje spoluprácu s dopravcom – spol. Transdev, a to tak, aby priamo vodiči 

informovali MsP o stave zastávok, ak spozorujú znečistenie, alebo intenzívny pohyb tejto problémovej 
skupiny obyvateľov na zastávkach.  
Po diskusii bol navrhnutý nasledovný postup -  MsP cez kamerový záznam, alebo priamo na mieste stotožní 
osobu dopúšťajúcu sa priestupku znečisťovania zastávok, alebo ich okolia – ideálne po nahlásení podnetu. 
Následne budú osoby poučené o nezodpovednom správaní a podľa sociálneho statusu osoby bude určený 
postup vymáhania pokút za priestupok. 
Vzhľadom na vyťaženosť príslušníkov MsP, bola predložená otázka nahlásenia znečisťovania zastávok 
priamo vodičmi autobusov. Oni najlepšie vedia kedy a v akých časoch dochádza k znečisteniu. Člen komisie 
p. Marián Vetrák, prejavil ochotu využiť svoje kontakty, a navrhol možnosť preverenia spolupráce 
s dopravcom Transdev v tejto problematike. Do najbližšej komisie v mesiaci marec 2025 preverí možnosti 
spolupráce a o výsledku bude informovať komisiu.  
Pani Králová navrhla osadenie kamery do každej z problémových zastávok MHD.  
Predsedníčka komisie p. Dubaiová uviedla, že tento návrh momentálne nie je riešiteľný, pretože sa pripravuje 
projekt na kompletnú modernizáciu celého kamerového systému v meste, ktorý je v správe MsP Nitra. Projekt 
by mal byť riešený cez dostupnú výzvu, cez MIRRI SR. Projekt je v príprave, a musí spĺňať požiadavky 
samotnej výzvy. Pokúsime sa preveriť, či je možné doplniť túto požiadavku do projektu.  
 
Odporúčanie komisie do budúcnosti: pri najbližšej modernizácii kamerového systému MsP, odporúčame 
doplnenie kamier do problémových zastávok MHD v meste (ak to bude časovo možné doplniť, podľa stavu 
projektu), a následne ich inštaláciu v zornom uhle na zastávky.  
 
2.3. odparkované motorové vozidlá na ulici Popradská, Klokočina – na sídlisku Klokočina, na ulici 
Popradská, za bývalým obchodom HAM, sa nachádza niekoľko dlhodobo odparkovaných motorových 
vozidiel – podnet od pána Hollého z poslednej komisie.  
MsP sa k danému podnetu vyjadrili písomne: tento problém riešia už niekoľko rokov, ale je tam viacero 
problémov a to najmä v tom, že v niektorých prípadoch stoja autá na cudzích pozemkoch, súkromných, nie 
na pozemku mesta a tak ich nevedia v zmysle platného zákona riešiť a dať odtiahnuť. Vzhľadom na 
skutočnosť, že nie je možné overiť v dnešnej dobe pozemky cez kataster, ktorý je momentálne nedostupný, 
nie je možné s istotou presne uviesť majiteľa pozemku.  
MsP preverí tento podnet presnejšie akonáhle bude prístupný kataster – čím sa určí, či motorové vozidlá 
parkujú na pozemku mesta, alebo súkromnom pozemku.  
 
2.4. Informácie o rozkopávkach: 

Na minulých komisiách sme dostali správu o rozkopávkach zo SMS Nitra, za rok 2024. Viacerí 
členovia nesúhlasili so stavom a informáciami v tejto správe, ktoré neboli úplné, postačujúce a výpovedné. 
Preto sme zvolili iný spôsob informovania o rozkopávkach.  Na cloude – úložisku, bol vytvorený samostatný 
adresár, určený priamo pre ukladanie povolení o rozkopávkach. Sem bude sekretár komisie ukladať scany 
všetkých rozkopávok, ktoré nám poskytne SMS. Evidované budú podľa dátumu. O tejto skutočnosti 
informovala pani predsedníčka komisie, p. Dubaiová. 
 
2.5. DOMO, Benkova ulica – predsedníčka komisie p. Dubaiová informovala o ďalšom postupe a riešeniach 
v prípade zanedbanej budovy DOMO na Benkovej ulici. Majiteľ začal komunikovať cez svoju právnu 
zástupkyňu a čiastočne vypratáva v tomto čase vnútro a okolie budovy. Nie je to ešte v štádiu, ktoré od neho 
žiadalo Mesto Nitra a tiež ako to očakávajú obyvatelia z tejto ulice. Zároveň majiteľ objektu podal na MsÚ 
žiadosť o opätovný prenájom okolitých pozemkov, ktoré patria mestu. Tento problém budeme naďalej 
sledovať. O ďalšom vývoji a ukončení čistenia budovy a okolia budeme komisiu informovať (Zodpovedný: p. 
Dubaiová). 
 
2.5. cintoríny – domy smútku (údržba, stavebné úpravy, ozvučenie): pán podpredseda p. Hollý v tejto 
veci komunikuje priamo s vedúcim SMS, p. Ondrášom. Podľa jeho vyjadrenia vieme, že na SMS už 
intenzívne pracujú na zlepšení podmienok v domoch smútku a zlepšení podmienok pre poskytovateľov 
služieb pri smútočných obradoch (kňazov, pohrebné služby). SMS plánuje tiež prijatie 2 upratovačiek, ktoré 
by čistili priestory domov smútku na pravidelnej báze. Zatiaľ máme informáciu, že zo strany SMS bola 



rozložená otrava pre hlodavce a iných škodcov v týchto priestoroch. Pán Holý tiež informoval, že v riešení je 
súťaž na dodávateľa ozvučenia určeného pre smútočné obrady. Dôležité je tiež doriešiť čistotu priestorov 
domov smútkov na cintorínoch. 
Po krátkej diskusii k tomuto bodu, prítomní členovia navrhli nasledovné uznesenie: 
 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 6/2025 
Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada SMS a Správu cintorínov, 
o pravidelnú písomnú informáciu o stave, opravách a úpravách Cintorínov v meste Nitra, a to na pravidelnej 
báze - 1x za 3 mesiace. Správa musí obsahovať činnosti vykonané na jednotlivých cintorínoch v meste Nitra, 
a to hlavne opravy, čistenie priestorov, zimná a letná údržba, a podobne.  
 
Hlasovanie:  za: 6  proti: 0 zdržal sa: 0 

 
3. Riešenie aktuálnych problémov v oblasti životného prostredia a verejného poriadku 
 
Členovia komisie prešli najskôr k podnetom od obyvateľov:  

3.1. ul. Jurkovičová 29 – 33 - brezy: na pani predsedníčku p. Dubaiovú sa obrátila pani Malá, obyvateľka 
z bytového domu na Klokočine, Jurkovičova 29-33, ktorá požaduje výrubu briez pred týmto BD. Argumentuje, 
že brezy sú poškodené a sú nebezpečné pre obyvateľov bytového domu. Pani predsedníčka požiadala 
o vyjadrenie zapisovateľa komisie p. Gallika k tejto problematike, nakoľko je to agenda v jeho náplni práce.  

Odpoveď: na danej lokalite sledujeme predmetné brezy priebežne 1 až 2 krát ročne. Dreviny sú v dobrom 
zdravotnom stave a kondícii, kedy nie je možné na nich vydať rozhodnutie na výrub. Nachádzajú sa 
v dostatočnej vzdialenosti od BD a nespôsobujú svojmu okoliu žiadne materiálne a ani iné škody. V tomto 
roku budú stromy na Klokočine zameriavané a dendrologicky hodnotené. Zároveň pán Gallik uviedol, že v 
roku 2024 bola expresne rýchlo odstránená suchá lipa – a to po nahlásení od pani Malej. Pán Gallik zdôraznil, 
že OŽP konať môže len keď nám to zákon povoľuje.  

Odporúčanie komisie: V prípade, že pani Malá trvá aj naďalej na výrube briez, musí doložiť tlačivo „podnet 
na výrub drevín rastúcich na pozemkoch vo vlastníctve a správe Mesta Nitra“ a to hlavne spolu s vyjadrením 
= podpisom nadpolovičným počtom vlastníkov bytov dotknutých vchodov, alebo kópiou zápisnice z bytovej 
schôdze, kde sa výrub prejednával a bol požadovaný. Následne sa Mesto Nitra - OŽP vyjadrí k tejto žiadosti, 
či je zákonný dôvod na výrub drevín.  

O odporúčaní komisie bude pani Malú informovať predsedníčka komisie p. Dubaiová. 

3.2 parkovanie na ul. Čajkovského za Čajkou (smerom do kopca, ku výškovému bytovému domu, 
Čajkovského 1), podnet predniesol p. Halva - sťažnosti obyvateľov, že autá parkujú na miestach, ktoré na 
to nie sú určené a tým bránia vo výjazde a prejazde ostatným vodičom.  

Odpoveď za MsP, p. Duchoň – v prípade porušenia pravidiel cestnej premávky na úseku parkovania je 
potrebné oznámiť túto skutočnosť bezodkladne na tel. číslo Mestskej polície = 159, ktorá vie okamžite konať 
a zjednať nápravu. V prípade, že je skutok nahlásený neskoro, alebo cez prostredníka, nie je možné 
priestupok riadne zdokumentovať a vyriešiť, pretože motorové vozidlo sa už s odstupom času nemusí na 
danom mieste nachádzať. Takéto parkovanie sa toleruje len v nočných hodinách, keď je problém zohnať 
parkovacie miesto v danej lokalite. 

Odporúčanie komisie: V uvedenom prípade doporučujeme bezodkladne informovať Mestskú políciu, a volať 
na číslo 159.   

3.3. Informácia o výmene členov komisie z radov poslancov – predsedníčka p. Dubaiová informovala 
prítomných o skutočnosti, že o nových členoch komisie z radov poslancov sa bude hlasovať na MZ, ktoré sa 
bude konať dňa 07.02.2025.  

3.4. stojisko smetných nádob na odpad, ulica Bazovského 3 – podnet od pána Hollého – eviduje 
sťažnosti obyvateľov z tejto lokality, že v letných mesiacoch deti z priľahlého ihriska vykonávajú veľkú 
potrebu v krovitom poraste pri tomto stojisku. Mamičky tieto exkrementy ani len neodhodia do smetných 
nádob, ale nechávajú ich tam na zemi. Zároveň sa tu nachádza bujný porast kríkov, ktoré by bolo vhodné 
opíliť a preriediť.  



Pán Duchoň (za MsP) sa vyjadril k tomuto podnetu: Tak ako v predošlom prípade je potrebné volať linku 
MsP = 159. Členom komisie je jasné, že pri učení alebo hraní sa na ihrisku, detičky nemusia v prípade 
potreby ísť na wc vydržať na pobalenie vecí a cestu domov, je však výslovne neslušné zo strany rodičov „to“ 
tam po nich neodpratať. Preto pomôže len edukácia a tiež pokuta vo forme finančného postihu. Zároveň sa 
krovitý porast zaradí do databázy ošetrení s výkonom redukčno-zdravotného rezu, kedy sa sprehľadní 
situácia – toto zabezpečí p. Gallik, za OŽP.  

V danej téme prebehla diskusia, ktorá sa niesla v duchu vyjadrenia vyššie.  

4. Rôzne (došlá pošta, informácie z rokovania MZ, podnety členov komisie, útvarov MsÚ, iné) 

4.1. verejné obstarávanie – kosenie - pán Hollý informoval o výsledkoch a priebehu konania verejného 
obstarávania na kosenie určitých častí mesta Nitra. Firmy, ktoré vyhrali v dobe písania zápisnice nemali 
podpísanú zmluvu preto v zápisnici nie sú priamo spomenuté. Zmluvy budú v zmysle zákona zverejnené na 
stránke mesta Nitra a úradnom vestníku.  

4.2. Správa o činnosti Mestskej polície za rok 2024 – pán Duchoň oboznámil prítomných členov komisie 
s pracovnou verziou Správy o činnosti Mestskej polície za rok 2024. Ide o pracovnú verziu, nakoľko ešte 
nebola verifikovaná podpisom od náčelníka MsP v Nitre. Pán Duchoň prešiel informatívne všetky časti 
správy, osobitne sa pristavil pri niektorých pasážach, ktoré sú pre Komisiu životného prostredia 
najrelevantnejšie. Členovia komisie spoločne preberali mnohé aktivity MsP, tiež ich požiadavky a potreby.  

Vzhľadom na skutočnosť, že najbližšia komisia sa bude konať dňa 11.03.2025 a MZ je skôr, dňa 06.03.2025, 
prítomní členovia sa zhodli, že potrebné uznesenie ku Správe o činnosti Mestskej polície za rok 2024 
a hlasovanie ku správe, bude vykonané per rollam. Ku hlasovaniu, pre účely vyjadrenia, bude zaslaná finálna 
verzia správy emailom. 

Aktualizácia o výsledku hlasovania ku Správe o činnosti Mestskej polície za rok 2024: 

V čase od 10.02.2025 do 16.02.2025 bolo vykonané hlasovanie formou per rollam ku Správe o činnosti MsP 
v Nitre, za rok2024 - s nasledovným výsledkom: 

Za hlasovali: 7 - Dubaiová, Hollý, Duchoň M., Vetrák, Halva, Paganová, Králik 

Proti hlasovali: 0 

Nehlasovali: 3 - Rathouský, Greššo, Králová 

Uznesenie č. 7/2025: Komisia MZ v Nitre pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti 
prerokovala Správu o činnosti Mestskej polície v Nitre za rok 2024 a berie na vedomie Správu o činnosti 
Mestskej polície v Nitre za rok 2024. 

Hlasovanie:  za: 7  proti: 0 zdržal sa: 0 

5. Záver 

Predsedníčka komisie poďakovala prítomným členom komisie za slušnú a vecnú diskusiu. Následne 
ukončila zasadnutie komisie ŽP. 

Zasadnutie komisie sa skončilo o 17:48 hod.    

Najbližšie zasadnutie komisie sa bude konať dňa 11.03.2025 od 15,30 hod, v miestnosti 634 
MsÚ v Nitre, v zmysle odsúhlaseného harmonogramu zasadnutí. 

V Nitre, 19.02.2025 

    Ing. Martina Dubaiová, v.r. 

predsedníčka Komisie pre ŽP, verejný poriadok 
a komunálne činnosti 

  Za správnosť: 

Mgr. Jozef Gallik, PhD., v.r., zapisovateľ komisie  


